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学科建设

国家重点学科--病理学与病理生理学

近年来，学院围绕创建世界一流大学医学院的奋斗目标，强化顶层设计，提升和巩固医科的国际影响力、国内领先地位，办学特色和优势进

一步强化。2012年教育部第三轮学科评估中，公共卫生与预防医学、生物医学工程、公共管理、基础医学、临床医学排名前十，其中公共卫生

与预防医学排名第一。

In recent years, great effort has been made to build an international first-class university and promote the development of programs.According to a ranking 

released by the Ministry of Education, the programs of the Public Health and Preventive Medicine, Biomedical Engineering, Public Administration, Basic Medicine and 

Clinical Medicine ranked top 10 and the program of Public Health and Preventive Medicine ranked number one nation wide.

国家重点学科--劳动卫生与环境卫生学

与德国海德堡大学医学院共同主办中德医学教育联合培养师资培训班，自2008年首届至今已连续举办了九届，先后对457名教师进行教学

理念和方法的培训。

Since 2008, TMC and University of Heidelberg Medical School have jointly hosted 9 Sino-German Personnel Training Classes. 457 instructors have been trained 

on the ideas and methods of instruction.

教师赴UCLA交流学习

Tongji lecturers visited UCLA

近十年教师因公出国（境）人数
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The Numbers Of Faculty Members Who Went Abroad Or 
Other Regions On State-supported Exchange Projects Over The Past Decade

注：2016年包括附属医院教师 
Note: including faculty members in the affiliated hospitals in 2016

�PROGRAM DEVELOPMENT

National Key Program - Occupational 
and Environmental Health

National Key Program - Pathology and Pathophysiology
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国家重点学科--外科学（普外）

National Key Program – Surgery (General Surgery)
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国家重点学科 -- 内科学（血液病）

National Key Program– Internal Medicine (Hematological Disease)

国家重点学科--麻醉学

National Key Program - Anesthesiology

国家重点学科 -- 外科学（泌尿外）

 National Key Program–Surgery (Urinary Surgery)

ESI Top 1% Disciplines

进入ESI全球排名前1%学科

国家重点学科 -- 内科学（呼吸系病）

National Key Program  - Internal Medicine (Respiratory disease)

国家重点学科 -- 内科学（心血管病）

National Key Program  - Internal Medicine (Cardiovascular disease)

国家重点学科--妇产科学

National Key Program - Obstetrics and Gynecology

学科名称 进入时间

临床医学 2007

药理学与毒理学 2011

生物学和生物化学 2011

神经科学与行为学 2013

免疫学 2015

社会科学 2015

分子生物学与遗传学 2015

农业科学 2016

环境科学与生态学 2016

Name                         Time Accredited

Clinical Medicine

Pharmocology and Toxicology

Biology and Biochemistry 

Neuroscience and Behavioristics 

Immunology 

Social Science

Molecular Biology and Genetic 

Agricultural Science  

Environmental Science and Ecology 
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学院坚持“面向需求、主动服务、抓大促新、交叉集聚”，发挥学科交叉融合优势，积极推进科技与社会、科技与健康对接，布局和启动了

生物医药、脑科学、环境健康大数据、转化医学等一批重点建设方向，在神经系统性重大疾病、临床肿瘤、生物医药、传染病、外科与器官移

植、环境医学等若干研究领域和研究方向上形成优势和特色。

TMC, by taking advantage of its strengths in multiple programs, actively promotes the combination of scientific research and health-promoting projects. The 

college is now entering a variety of fields such as biological medicine, scientific instruments and medical equipment, brain science, big data of environment health, and 

translational medicine. The college is strong in the researches of major nervous system diseases, clinical oncology, biological medicine, infectious diseases, surgery 

and organ transplantation, environmental medicine.

妇产疾病国家临床医学研究中心

National Center for Clinical Research in Obstetrics and Gynecology

肿瘤侵袭与转移教育部重点实验室

Key Laboratory of Tumor Invasion and Metastasis under the Ministry of Education

重大慢性非传染性疾病的预防对策研究创新引智基地（“111”引智基地）

Research Base for Preventive Measures for Major Chronic Non-infectious Diseases ("111" 

intelligence base)

环境卫生学重点实验室—省部共建国家重点实验室培育基地

State Key Laboratory Cultivating Base of Environmental Health, jointly built by Hubei 

Province and the Ministry of Public Health

环境与健康教育部重点实验室

Key Laboratory of Environment and Health under the Ministry of Education

科学研究
SCIENTIFIC RESEARCH

科研平台
Scientific  Research  Platform

ESI学科排名 
ESI ranking

ESI相对排名
ESI relative ranking

药理学与毒物学ESI学科排名情况临床医学ESI学科排名情况

Clinical Medicine Ranking in ESI Pharmocology and Toxicology Ranking in ESI 

生物学与生物化学ESI学科排名情况 神经科学与行为科学ESI学科排名情况

Biology and Biochemistry Ranking in ESI Neuroscience and Behavioristics Ranking in ESI
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同济医学院大学生越剧队15周年庆典




